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Aan het College van Burgemeester en Wethouder van de gemeente Groningen 
Postbus 742 
9700 AS Groningen 
 
 
Groningen, 25 juli 2021 
 
Betreft: Advies Parkcommissie Noorderplantsoen vergunningaanvraag Noorderzon 
 
 
  
Geacht college, 
 
De Parkcommissie Noorderplantsoen heeft evenals voorgaande jaren het draaiboek voor het 
Noorderzonfestival ter advisering ontvangen van de directie Stadsbeheer van uw gemeente.  
 
Algemeen:  
Noorderzon 2021 ziet er door de coronamaatregelen heel anders uit dan voorgaande jaren. In veel 
gevallen is dat voor de belasting van de natuur in het park een voordeel. Zo zijn er geen pachters 
(met de daarbij behorende logistiek) rond de Fonteinvijver. Ook de zeer intensieve horeca-opslag 
achter ‘Zondag’ is grotendeels verdwenen; iets waar wij al jaren voor pleiten. 
Toch zijn er door de veranderde opstellingen ook weer problemen bijgekomen. Zo worden de 
activiteiten op het veld voor de muziekkoepel en het kastanjeveld geconcentreerd en neemt de 
belasting van die velden enorm toe.  
 
De praktijk van de laatste jaren leert ons helaas dat de logistiek van Noorderzon ernstige schade 
voor het Noorderplantsoen met zich mee kan brengen. De belasting van het Noorderplantsoen 
door de logistiek rond Noorderzon is onaanvaardbaar hoog geworden en wij beschouwen 
maatregelen om deze belasting te verminderen als urgent. Wij begrijpen heel goed dat dit voor de 
organisatie van Noorderzon extra problemen oplevert, maar een festival in een park als het 
Noorderplantsoen brengt nu eenmaal extra lasten met zich mee om het kleinschalige monumentale 
karakter van dit park voor de toekomst te behouden.  
 
Daarom adviseren wij de volgende algemene maatregelen in acht te houden: 

1. De monumentale bomen bij een aantal opslagplekken hebben het zwaar te verduren door 
het plaatsen van zware containers, aggregaten en dergelijke. Grootschalige opslag moet 
buiten het park worden gerealiseerd.  

2. Verander logistiek en opstelling zodanig, dat zwaar materieel niet diep in het park op half-
verharding of rijplaten hoeft te staan. Er dienen alleen maar heftrucks toegepast te worden 
met gazonbanden. 

3. Verkeer van personenauto’s en zwaardere vervoermiddelen binnen 2 meter vanaf de 
buitenkant van de boomstam dient effectief te worden voorkomen met hekwerken. Grotere 
bomen met meer dan drie hekken beschermen zodat de 2 meter vanaf de stamvoet 
effectief kan worden gehandhaafd. 

4. Bomen langs de Leliesingel met hekken afzetten tijdens op- en afbouw zodat grote 
vrachtwagens uitsluitend op asfalt kunnen rijden.  

5. Persoonlijke begeleiding van alle zware vrachtwagens en trucks, bij op- en (vooral) afbouw 
en betere instructie van de verkeersregelaars. Vrachtwagens niet meer toestaan op half-
verharding in de omgeving van bomen.  

6. De grasvelden in het plantsoen hebben elk jaar enorm te leiden onder het festival. Daarom 
adviseren we maatregelen te nemen om de schade te beperken en de veroorzaakte schade zo 
snel mogelijke te herstellen. 

 
 
Na deze algemene opmerkingen enkele specifieke aandachtspunten: 
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Noord  
 
- Opslag op basketbalveldje bij nw. Kijk in ’t Jatstraat  
 
Het plaatsen van de containers (op het veldje) gaat 
altijd met zwaar materieel (diepladers met kraan). 
Voorkomen moet worden dat de bomen rondom het 
veldje schade lijden. Daartoe dienen beschermende 
maatregelen te worden getroffen in de vorm van het 
plaatsen van hekwerken op 2 meter rondom de 
bomen.  
De vraag is hoe de inhoud van de containers aan- en 
afgevoerd kan worden zonder schade aan de 
omgeving. De plaatsing van de generator precies in 
het pad van aan- en afvoer, en onder kroonprojecties 
is zeer ongelukkig. 
Als de ‘2 meter regel’ rond de boom in de half-
verharding (Esdoorn 60 jaar oud) bij ingang volledig 
wordt nageleefd blijft er zeer weinig ruimte over voor 
aan- en afvoer. 
 
- Horecaopslag naast 'Zondag’  
 
Ten opzichte van het eerste draaiboek en dat van 
voorgaande jaren is de situatie achter ‘Zondag’ wel 
verbeterd. Helaas is er Dat is er één koelcontainer die 
blijkbaar toch naast 'Zondag' geplaatst moet worden. 
De locatie voor deze container is ter plaatse veel 
smaller dan de kaart aangeeft. Zo staat de plataan 
bijvoorbeeld veel dichter bij het pad. En de recente 
aanbouw van het monument maakt de doorgang ook 
een paar meter smaller (op de kaart van Noorderzon 
en ook op bijgaande kopie van het bomenkaartje is 
deze uitbouw niet opgenomen). De ‘2 meter regel’ op 
halfverharding (zie regels evenementenprofiel) kan op 
deze manier niet gehandhaafd worden. 
 
Wij hebben er jarenlang voor gepleit om de horecaopslag buiten het festivalterrein te plaatsen. Dat 
geldt vooral voor deze locatie. Midden tussen oude bomen en pal onder kroonprojecties. Het 
plaatsen van een koelcontainer (leeg al 3 ton, gevuld 15-30 ton) op die plaats betekent dat een 
mobiele kraan diep het gebied in moet. Foto's van voorgaande jaren illustreren hoe schadelijk dit 
is. De gemeente zou deze locatie tegen dit gebruik moeten beschermen. 
Ter plaatse: twee platanen van 120 jaar oud, een kastanje van 100 jaar (de andere 100 jarige 
kastanje is kort geleden gekapt) en een beuk van 68 jaar. 
 
De vraag is waarom er voor ‘Zondag’ een uitzondering gemaakt moet worden? Alle andere opslag 
voor horeca is toch verwezen naar het basketbalveldje bij de nw. Kijk in ’t Jatstraat? 
 
- Het veld voor de muziekkoepel wordt zeer zwaar belast. 
 
De kroonprojecties van de bijna alle bomen op en om dit veld zijn op de kaart niet aangegeven. 
Het hele podium valt onder de kroonprojecties van de (soms 80 jaar oude) kastanjes (waarvan een 
aantal niet op deze kaart zijn aangegeven!), en veel andere activiteiten ook.  
 
Horeca (C19) en een deel van de terrassen staan onder kroonprojectie van de 130 jaar oude beuk 
en de 90 jaar oude iep op de hoek. Van beschermen van boomwortels onder kroonprojecties is 
hier geen sprake . Dit vindt de Parcommissie onaanvaardbaar. 
Het is niet duidelijk hoe de op- en afbouwwerkzaamheden gaan plaatsvinden 'achterlangs over de 
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halfverharding'. Evenmin is duidelijk hoe de beuken en de andere kroonprojecties worden 
beschermd. 
N.b. Dit veld is 'hol' aangelegd, conform het onmtwerp, maar de drainage is al lang problematisch. 
Onlangs is het veld behandeld om de doorlaatbaarheid voor water en zuurstof te vergroten.  
 
- Het Kastanjeveld wordt zeer zwaar belast 
 
Voor dit veld zijn indertijd restricties gegeven door de fa. Copijn. Deze restricties zijn in het 
Evenementprofiel overgenomen. “Kastanjeveld, te gebruiken voor activiteiten max. 400 m2” wordt 
vermeld op de kaart (pag. 6). Daar wordt in deze aanvraag ver overheen gegaan.  
De Parkcommissie adviseert de activiteiten ter plaatse te beperken tot de afgesproken 400 m2. 
 
 
Zuid 
 
- Leliesingel: bescherming bomen dichtbij halfverharding 
 
Een aantal monumentale bomen langs de Leliesingel staat dichtbij de halfverharding. Deze bomen 
verdienen een solide afzetting van 2 meter uit de stamvoet (tot aan de molgoot) In voorgaande 
jaren is dit ook geadviseerd, maar werd deze afzetting halfhartig uitgevoerd. Voor de bescherming 
van de boomwortels is deze afzetting heel belangrijk omdat op de Leliesingel voor, tijdens en na 
afloop van het festival zeer zware vrachtwagens elkaar proberen te passeren (diverse foto’s) 
waarbij ze zeer dicht bij de bomen rijden. 
De Parkcommissie adviseert dan ook ter bescherming van de bomen langs de Leliesingel een 
solide afzetting van 2 meter uit de stamvoet aan te brengen tijdens op- en afbouw. 
 
    
 
 
 
Namens de Parkcommissie Noorderplantsoen 
 
 
Rob van Vliet, voorzitter 
 
Donna Sleurink, secretaris 
 


